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"NOVI TALAS I PRE JESENI" Đerlek: Delta soj će pokazati svoju jačinu za mesec ili dva 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je danas je u Srbiji do sada vakcinisano 48,4 

odsto ljudi, ali je napomenuo da se procenat vakcinisanih među mladima kreće negde oko 17,2 odsto, 

što, kako je ocenio, nije zadovoljavajuće. 

"Sa ovako niskim procentom imunizacije mladih i sa delta sojem koji će tek pokazati svoju jačinu za nekih 

mesec-dva dana, ne možemo čekati mirnu jesen i neminovan je četvrti talas koji će verovatno doći čak i 

pre jeseni", rekao je Đerlek za RTS.Prema njegovim rečima, trenutno je dato 2.751.660 doza vakcina u 

Srbiji, kao i da su od toga 136.711 strani državljani."Vakcinisano je 2.416.560 punoletnih građana Srbije, 

to je 48,4 odsto", dodao je Đerlek. 

Naveo je da je na prvom mestu i dalje Priboj sa 57,7 odsto, zatim Niš sa 56,7 odsto, slede Novi Sad, 

Bosilegrad i Beograd sa najvišom stopom vakcinacije, a 50 odsto punoletnih vakcinisanih građana prešli 

su i Kraljevo i Loznica. 

"Na začelju je i dalje Tutin sa 13,8 odsto, Novi Pazar sa 22,3 odsto i Lajkovac sa 23,2 odsto", rekao je 

Đerlek.Na pitanje šta može da se uradi kako bi se povećao broj vakcinisanih u tim gradovima, Đerlek 

kaže da sa građanima treba razgovarati što više, jer je to jedini način da se postigne što veći procenat 

imunizacije.Ukazao je da je poboljšana efiktivnost kod starosne grupe od 46 do 55 godina u poslednjih 

20 dana za 15 odsto.Istakao je da nisu zadovoljni procentom odziva mladih za vakcinaciju, kao i da se oni 



 
 

dalje kreće negde oko 17,2 odsto."Sa druge strane, želeo bih da pohvalim studente Medicinskog 

fakulteta u Beogradu koji su četvrta, peta i šesta godina uspeli da postignu procenat od 70,2 odsto 

vakcinisanih", dodao je Đerlek.Ukazao je da se moraju naći nove metode motivacije za vakcinaciju i 

ubrzati imunizaciju tokom leta. 

"Sa ovako niskim procentom imunizacije mladih i sa delta sojem koji će tek pokazati svoju jačinu za nekih 

mesec-dva dana, ne možemo čekati mirno jesen i neminovan je četvrti talas koji će verovatno doći čak i 

pre jeseni", upozorio je Đerlek.Naveo je da nevakcinisani ljudi nepotrebno igraju rulet sa opasnim 

korona virusom i direktno ugrožavaju svoje zdravlje, kao i zdravlje onih koji ih okružuju. Naglasio je da 

nije racionalno ugrožavati sopstveni život pored dostupnih vakcina."Uputio bih poruku ljudima - 

vakcinišite se sto pre. Shvatite da je kovid 19 smrtonosna bolest i da je jedini spas vakcinacija", poručio 

je Đerlek.I u našoj zemlji je registrovan delta soj korona virusa, a Đerlek kaže da prate situaciju. 

"Delta soj ima svoje karakteristike, vrlo veliku virulentnost i brzo se prenosi i tek očekujemo da pokaže 

svoju snagu. Sigurno će kao i u mnogim zemljama širom sveta da zada ozbiljne probleme, zadaće i 

kodnas. Moramo biti spremni, povećaće se broj hospitalizovanih", naveo je Đerlek. 

Naglasio je da iako kod delta soja ima malog pada efektivnosti vakcina, ipak su one delotvorne na sve 

sojeve koji se pojavljuju što je još jedan razlog da se građani što više odazovu vakcinaciji. 

 

 

Aplikacija za pacijente sa POSTKOVID PROBLEMIMA od ponedeljka 



 
 

Državni sekretar u ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek najavio je danas da će aplikacija koja je 

namenjena pacijentima koji se žale na posledice kovid infekcije biti dostupna od ponedeljka. 

Sve je gotovo i spremno i što se tiče medicinskog dela i IT dela te aplikacije, kaže Đerlek za RTS. 

"Očekujem da će sutra biti probni rad, a od ponedeljka će ona biti dostupna građanima", poručuje 

Đerlek. 

Objasnio je i kako će aplikacija funkcionisati - građani će se logovati na e-Zdravlje, odgovoriti na tri seta 

pitanja, bodovaće se ta pitanja i na osnovu skora će se dati savet kojem lekaru i kada zakazati termine. 

 

 

Predstavljena antikovid aplikacija za zakazivanje i upravljanje redovima čekanja 

Na Medicinskom fakultetu u Kragujevcu je predstavljena antikovid softverska platforma čiji je autor dr 

Miloš Lučić sa ovog fakulteta. 

Funkcija aplikacije je smart zakazivanje i upravljanje redovima čekanja kod pacijenata koji se testiraju na 

kovid 19. 



 
 

Cilj je da zdrave osobe nemaju direktan kontakt sa potencijalno zaraženim da se vreme čekanja smanji 

na minimum, a da hitni slučajevi imaju prednost kao i trijaža na osnovu stanja pacijenta i godina. 

Daje lekaru uvid u simptome, celu sliku pacijenata, zatim se radi i statistika celog procesa. Pacijent dobija 

vreme i može da prati svoj termin u realnom vremenu. Platforma ima mnoštvo opcija i prostora za 

nadogradnju kod dinamičnog rešenja. 

Softverska platforma antikovid predstavlja donaciju zdravstvenom sistemu Srbije, a prvi korak na tom 

putu je implamentacija u kovid ambulanti za testiranje Doma zdravlja u Kragujevcu, a pad broja 

zaraženih je idelano vreme za implementaciju u praksi. 

 

 

Već dva veka se zna da se u Bukovičku banju dolazi po zdravlje 

Osim što je poznato turističko mesto, Bukovička banja je i prirodno lečilište. Okosnica zdravstvenog 

turizma je Specijalna bolnica za rehabilitaciju, jedina ustanova u zemlji za lečenje dece od dijabetesa. 

Lekovitom vodom podno Bukulje početkom 19. veka, krepio se Dositej Obradović, a 1836. godine prvih 

50 pacijenata dolazi na lečenje. 



 
 

Preporučuje se za reumatske, bolesti respiratornog i lokomotornog sistema, dijabetes. 

Balneoterapijske procedure razlikuju je od drugih specijalnih bolnica u zemlji. 

Za dobre rezultate, pored blagotvornog dejstva vazduha, gline, vode, koriste se svi savremeni postupci 

fizikalne medicine i rehabilitacije. 

„Dijagnostikovanje mineralne koštane gustine savremenim osteodenzitometrijskim Deksa aparatom i 

ultratrazvučnu dijagnostiku povreda i oboljenja koštano zglobnog sistema i mekih tkiva“, objašnjava dr 

Dejan Pavlović iz Specijalne bolnice za rehabilitaciju „Bukovička banja“. 

U specijalnu bolnicu pacijente upućuje Republički fond za zdravstveno osiguranje, a ima i komercijalnih 

korisnika. Stacionar je nedavno rekonstruisan, ali potrebe odavno premašuju kapacite od 115 kreveta. 

„Planiramo da napravimo novi depandans sa nekih 90 kreveta, kojim ćemo znatno upotpuniti ponudu 

koju u ovom trenutku imamo. Odnosno, omogućiti svim zainteresovanim da budu i naši pacijenti u 

stacionarnim uslovima“, navodi dr Slobodan Prodanović, direktor Specijalne bolnice za rehabilitaciju 

„Bukovička banja“. 

Lekovitost izvora Bukovičke banje nauka je potvrdila pre oko dva veka. Oko izvorišta mineralne vode, 

nastao je i širio se Arandjelovac, iz koga i danas poručuju – dođite po zdravlje. 

 

 



 
 

UHAPŠEN GINEKOLOG IZ VALJEVA: Pacijentkinja ga prijavila za nedozvoljene polne radnje 

GINEKOLOG D. A. (45) iz Valjeva uhašpen je i određen mu je pritvor do 30 dana, jer je osumnjičen za 

nedozvoljene polne radnje. 

Nezvanično, pacijentkinja je kod ginekologa došla radi kontrole ultrazvukom, dok je lekar insistirao da 

pregled obavi ručno. 

Osumnjičeni lekar specijalista uhapšen je u utorak uveče, na osnovu prijave pacijentkinje i njenog 

detaljnog opisa šta se dešavalo u ordinaciji. Osnovno javno tužilaštvo u Valjevu, nakon saslušanja 

ginekologa, predložilo je određivanje pritvora, što je sudija za prethodni postupak ovdašnjeg Osnovnog 

suda prihvatio. 

 

 

POSTAJE NAJDOMINANTNIJI, A 75 ODSTO JE ZARAZNIJI: Pet činjenica koje morate da znate o delta soju 

virusa korona 

U SRBIJI je početkom jula otkriven delta soj korona virusa, a ova varijanta počela je ubrzano da se širi 

Evropom i svetom. 

Domaći stručnjaci ističu da je ovaj soj otporniji na visoke temeprature, da napada mlađe osobe i daje 

izmenjenu kliničku sliku u odnosu na prethodne sojeve. 



 
 

- Obično kod mlađih daje sliku vrlo teške prehlade, ne mora biti simptoma gubljenja mirisa i ukusa, ali 

može dovesti do teške forme koja zahteva hospitalizaciju - navela je dr Tanja Jovanović, virusolog, 

ističući da se kao simptomi javljaju kijavica, bol u grlu, glavobolja. 

Delta varijanta korona virusa pojavila se u decembru u Indiji, ekstremno brzo se proširivši tom zemljom, 

da bi se već u martu pojavila i u SAD, gde se broj pozitivnih pacijenata iz dana u dana povećavali. 

- Svi virusi evoluiraju vremenom i podležu promenama kako bi se širili i replikovali. Kod delta soja 

specifično je to koliko se brzo širi. Sigurno će ubrzati pandemiju - kaže Insi Jildirim sa Medicinskog 

fakulteta Univerziteta Jejl, stručnjak za zarazne bolesti i vakcine. 

Ovo je pet stvari koje treba da znate o delta soju: 

1. Zarazniji je od ostalih sojeva 

Delta je naziv za B.1.617.2. varijantu, mutaciju SARS-CoV-2 koja se prvobitno pojavila u Indiji u decembru 

2020. Svetska zdravstvena organizacija (SZO) okarakterisala je ovu varijantu kao "najbržu i 

najsposobniju". 

Delta se širi 50 odsto brže od Alfe, koja je bila 50 odsto zaraznija od originalog soja SARS-CoV-2 virusa, 

tako da je zapravo 75 odsto zaraznija od prvobitne varijante. U potpuno neobuzdanom okruženju - gde 

niko nije vakcinisan ili ne nosi masku - procenjuje se da će prosečna osoba originalnim sojem korona 

virusa zaraziti 2, 5 osobe. U istom okruženju delta bi se proširila sa jedne osobe na možda 3, 5 ili 4 druge 

osobe. Delta nadmašuje sve ostalo i postaje dominantni soj. 

2. Veći rizik za nevakcinisane 

Najvećem riziku izloženi su nevakcinisani, deca i mladi. 

- Nedavno istraživanje iz Velike Britanije pokazalo je da deca i odrasli mlađi od 50 godina imaju 2, 5 puta 

veće šanse da se zaraze delta varijantom. Dok se starije starosne grupe vakcinišu, oni mlađi i 

nevakcinisani biće izloženi većem riziku od oboljevanja od bilo koje varijante Kovida-19. Ali čini se da 

delta pogađa mlađe starosne grupe više od prethodnih varijanti - rekla je Jildirim. 

3. Delta soj može da dovede do izbijanja hiperlokalnih žarišta 

Ako delta soj nastavi da se širi dovoljno brzo da ubrza pandemiju, to će nametnuti pitanje prenosivosti, 

odnosno koliko brzo će se ovaj soj širiti. Odgovori mogu delimično da zavise od toga gde živite - to jest 

od toga koliko je ljudi na vašoj lokaciji vakcinisano. 

Problem je u tome što ovo omogućava virusu da preskače sa jednog slabo vakcinisanog područja na 

drugo". U nekim slučajevim grad koji ima nisku stopu vakcinisanih, a okružen je područjima sa visokom 

stopom vakcinisanih, mogao bi da zadrži virus samo u svojim granicama, a rezultat bi mogla da budu 

hiperlokalna žarišta. 

4. Postoji još toga što treba da naučimo 



 
 

Jedno važno pitanje je da li delta soj ljude čini bolesnijim od originalnog soja. Potrebno je više 

istraživanja, ali rane informacije o ozbiljnosti delta soja uključuju istraživanje iz Škotske koje je pokazalo 

da delta soj rezultira duplo većom šansom za hospitalizaciju kod nevakcinisanih osoba. 

Drugo pitanje je kako delta soj reaguje na naš organizam, odnosno kakve simptome ispoljava. 

- Kašalj i gubitak mirisa i ukusa su ređi. A glavobolja, upaljeni grlo i curenje nosa su sve češće prisutni, bar 

tako kaže novo britansko istraživanje gde je više od 90 dosto slulajeva posledica delta soja - akcentuje 

Jildirim.Nije poznato može li delta varijanta zaraziti ljude koji su vakcinisani ili imaju prirodni imunitet od 

ranije zaraze korona virusom, što je do sada retkost. Analiza Engleske agencije za javno zdravlje pokazalo 

je da su barem dve vakcine efikasne protiv delta soja. Fajzer vakcina efikasna je 88 odsto protiv 

simptomatske bolesti, odnosno 96 odsto protiv hospitalizacije od delta varijante, dok je AstraZenekina 

vakcina 60 odsto efikasno protiv simptomatske bolesti i 93 odsto protiv hospitalizacije. 

- Istraživanja su pratila ispitanike koji su dobili obe doze vakcine. "Dakle, njihov rizik značajno je niži nego 

kod osobe koja nije vakcinna - rekla je Jildirim. 

5. Vakcinacija je najbolja zatita 

Najvažnija stvar koju možete učiniti da se zaštitite od delta soja je potpuna vakcinacija, kažu lekari. Bez 

obzira da li ste vakcinisani ili ne, takođe je važno pratiti smernice o prevenciji širenja virusa. 

 

 



 
 

ŽESTOKI TALAS KOVIDA STIŽE U SEPTEMBRU? Uprkos prividnom miru, sve više pokazatelja da bi 

epidemiološka situacija mogla da se pogorša    

ČETVRTI talas virusa korona je, sudeći prema trenutnoj situaciji, neizbežan. Pitanje je samo da li će izbiti 

na jesen ili čak - dosta ranije. Broj novozaraženih danima ne opada, dok vakcinacija stagnira. Ipak, uprkos 

zatišju, sve je više pokazatelja da će veoma brzo stići novi udar zaraze koji bi lako mogao da otvori novi 

čin epidemijske drame. 

Da je situacija zabrinjavajuća upozorio je u sredu i predsednik Srbije Aleksadar Vučić. Novi udar korone, 

kako kaže, država dočekuje - spremno. 

- Plašim se da ćemo i pre jeseni imati teško pogoršanje, moguće već tokom leta. Bićemo spremni. 

Gradimo kovid-bolnicu i u Novom Sadu i imamo sve potrebne lekove. Nemamo problem ni sa mašinama, 

ni sa ljudskim, ni bolničkim kapacitetima - rekao je predsednik. 

Koliko će novi talas da poveća broj novoinficiranih stručnjaci zasad nisu složni u procenama. Prema 

rečima dr Predraga Kona, epidemiologa i člana Kriznog štaba, taj broj bi mogao da ide do hiljadu dnevno, 

dok virusolog i mikrobiolog Veterinarskog instituta u Kraljevu Milanko Šekler procenjuje da može da 

dostigne čak i četiri hiljade! 

- Teško je to proceniti - kaže za "Novosti" prof. dr Branislav Tiodorović, epidemiolog. - Međutim, trebalo 

bi da budemo svesni da mi već sada imamo više novoinficiranih nego što to pokazuju potvrđeni slučajevi, 

samo su kliničke slike blage pa se ljudi ne testiraju. 

Ipak, Tiodorović smatra da novi talas ne bi trebalo očekivati pre septembra: 

- Tokom leta ćemo biti mirni, ali kad počnu škole da rade i kada se završe godišnji odmori, pa se ljudi 

vrate na posao, počeće da raste broj zaraženih. Dakle, od septembra možemo da očekujemo pogoršanje 

situacije, a koliko je ozbiljno videće se u oktobru. 

Prema najavama, do oktobra bi trebalo da bude gotova i kovid-bolnica u Novom Sadu, u kojoj je 

planirano do 700 postelja, što sa ustanovama u Kruševcu i Batajnici obuhvata ukupno dve hiljade 

bolničkih mesta. 

- Spremni smo da se vratimo u kovid-režim ako to bude neophodno - kaže dr Dragoš Stojanović, direktor 

KBC Zemun. - Nadam se da do toga ipak neće doći, jer tek smo počeli da zbrinjavamo brojne hirurške i 

onkološke pacijente, pa nam je bolnica skoro puna. Ne bi bilo dobro da opet moramo da ih otpuštamo. 

Osim bolničkih kreveta, i lekova protiv virusa ima dovoljno, uključujući i retke i skupe medikamente. 

Među njima je i "bamlanivimab", koji je Srbija među prvima nabavila, a koji je EU ocenila kao vrhunski 

lek protiv korone. 

Sa tim se slaže i prof. dr Slobodan Janković, farmakolog UKC Kragujevac: 

- Na lek "bamlanivimab" nisu zabeležene neželjene reakcije. Imamo ga i dalje na raspologanju i 

primenjivaćemo ga kod hronično obolelih kako ne bi razvili tešku kliničku sliku. 



 
 

Ali stručnjaci ističu da je najbolja i jedina trajna zaštita od kovida vakcinacija. Prema najnovijim 

podacima, dato je 2,7 miliona prvih doza vakcine i 2,6 drugih doza. 

- To nije dovoljno - jasan je profesor Tiodorović. - Za kolektivni imunitet potrebno je da bude od 65 do 70 

odsto vakcinisanih, a trenutno smo na oko 50 procenata. Posebno brine što je radno aktivno 

stanovništvo, ljudi stari od 25 do 55 godina, vakcinisano svega 40 odsto. To mora što pre da se popravi. 

Broj vakcinisanih najmanji je među mladima, iako su oni najviše na meti posebno opasnog delta soja. 

Procenjuje se da je među njima imunizovano svega 17 odsto. 

- Trenutno nema nijednog zainteresovanog studenta za vakcinaciju - rekla je rektorka Univerziteta 

Ivanka Popović. - Najavljeni novi talas mogao bi da ugrozi septembarski ispitni rok, odnosno postoje 

uslovi da četvrti semestar bude u onlajn formatu. 

Da je strah opravdan svedoče i primeri država koje su već uvele i treću dozu vakcine. 

- Da će biti treće doze i kod nas, to je sigurno - ističe i Tiodorović. - Ne znamo samo kad će se to dogoditi, 

zavisi od rezultata studija koje se sprovode u svetu. Pratimo kako napreduju studije i preporuke Svetske 

zdravstvene organizacije. 

Virusolog dr Ana Gligić, međutim, kaže da je za treću dozu - još prerano. 

- Vakcinu protiv korone dajemo tek šest meseci. Potrebna su ozbiljna istraživanja koja bi potvrdila da je 

treća doza zaista neophodna. Dve doze su sasvim dovoljne i one dokazano stvaraju imunitet, samo je 

pitanje da li postoje metode kojima možemo da ga izmerimo. Tek kada budemo imali 70 odsto 

vakcinisanih, a epidemiološka situacija ostane nepovoljna, onda bi trebalo razmatrati primenu i treće 

doze. 

STAGNACIJA 

BROJ inficiranih koronom povećava se u gotovo svim evropskim zemljama i to nakon dva meseca 

kontinuiranog pada. Kod nas se još uvek beleži stagnacija. U poslednja 24 časa u Srbiji je registovano 103 

novozaraženih, a dva pacijenta su podlegla. Na respiratorima je deset obolelih. 

MOGUĆE MEŠANJE VAKCINA 

NAJNOVIJA naučna saznanja upućuju da do boljeg imuniteta dovodi i mešanje vakcina. Nije isključeno da 

će i naši građani primati miksovana cepiva. 

- Zasad ne postoji zvaničan stav o tome, ali tako nešto je svakako moguće - rekao je Tiodorović. - Znam 

da se razmatra kombinacija "fajzer" i "astrazeneke". U Rusiji se takođe razmatraju kombinacije, ali to 

niko nije objavio zvanično. 

 

 


